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ZPRAVODAJ PRO OBEC HÁJ U DUCHCOVA A DOMASLAVICE

(Pokraãování na následující stranû)

Slovo starostky obce
V kaÏdé mé dosavadní úvaze v pravidel-

né rubrice SLOVO STAROSTKY jsem struã-
nû hodnotila dûní uplynul˘ch tfií mûsícÛ a
malinko nahlíÏela do plánÛ mûsícÛ dal‰ích.
Bylo to celkem 15krát...

Toto „slovo starostky“ by tedy mûlo b˘t
spí‰e ohlédnutím za uplynul˘mi ãtyfimi roky.
To, co jsme v tomto období zrealizovali a za-
Ïili, v‰ak neumím vtûsnat do nûkolika odsta-

veãkÛ. A tak v kaÏdém z m˘ch ãlánkÛ uvnitfi
dne‰ního vydání naleznete i kousek mého
hodnocení. 

A toto místo tentokrát vyuÏiji k PO-
DùKOVÁNÍ v‰em, se kter˘mi jsem mûla
moÏnost spolupracovat - byli to zejména
zastupitelé, ãlenové komisí a v˘borÛ, zá-
stupci spolkÛ, pracovníci DSS, ale také
starostové okolních obcí i zástupci organi-

zací, kter˘ch jsme jako obec ãlenem. Mé
NEJVùT·Í PODùKOVÁNÍ v‰ak patfií kole-
gyním úfiednicím, zamûstnancÛm údrÏby a
ãlenkám kulturní komise. To byl t˘m, na
kter˘ jsem se opravdu mohla spolehnout a
kter˘ pracoval ãasto i nad rámec sv˘ch
bûÏn˘ch povinností. VáÏím si jich. Bez nich
by mnohé z vûcí, které jsme pro vás pfii-
pravili a které se zdají jako samozfiejmost,
prostû nebyly...

Jim, sobû i vám na‰im obãanÛm pfieji jen
v‰e dobré.                        Irena Pipi‰ková

ZREALIZOVALI JSME:
• Vefiejné osvûtlení, Kubátova ul. I. a II.

etapa - ELMAK  - 2.050 tis  (úspora z pÛ-
vodních 4,7 mil)

• Vefiejné osvûtlení, Kubátova ul. III. etapa-
INELSEV - 903 tis

• Kanalizace Lesní stezka - MAMELOM -
4.968 tis

• SOKOLOVNA stfiecha - BARVEX 1.149tis 
• Matefiská ‰kola 

- elektroinstalace - ELMAK - 1.785 tis -
DOTACE
- stfiecha - BARVEX - 1.158tis -  DOTACE

• Multifunkãní hfii‰tû - StavoSport 1.960 tis -
DOTACE MMR

• Pfiechod pro chodce Dolní Háj vã. osvûtel-
ní a dopr. znaãení, autobusov˘ záliv:
WORLD Invest - 1.122tis

• SOKOLOVNA restaurace + sál: 5.800 tis
• Vefiejné prostranství etapa I - LESORS -

3.346 tis DOTACE
Pfiipravena Ïádost na dotaci pro etapu II.

• Kabiny (zázemí pro sport) - BLUVISION -
2.057 tis - poÏádáno o DOTACI

• Chodník Dolní Háj (k nádraÏí) - TELKONT
- 3.021 tis 

• Solární osvûtlení Ke Kapliãce
• Novou procházkovou cyklotrasu za Soko-

lovnou (z finanãních prostfiedkÛ pana Îej-
dlíka, Svítka a Sedlára za pomoci údrÏby)
Nakoupili jsme:

• Pozemek 32.300 m2 pod ulicí Ml˘nská -
648 tis

• Traktor DEUTZ vã. radlice (zimní údrÏba)
1.274tis - splátky do 11/2024

• Citroen Berlingo - 566 tis
• Dodávkov˘ automobil  FiAT - hasiãi - 907

tis - DOTACE G5 HZS + ÚK
• Nákladní automobil TATRA - hasiãi - 430

tis
• Vybavení hasiãi: 73 tis DOTACE 
• Objekt firmy FRA+BA (ãerpací stanice +

komplex dílen) 9 mil - zakoupeno pro po-

tfieby obce - zázemí údrÏby, strojÛ, kontej-
nerÛ apod.

• Solární dobíjecí stanici vã. kamerového
systému - JD Rozhlasy 220 tis

• Elektronickou úfiední desku - Galileo - 380
tis

P¤IPRAVILI JSME:
• Rybník za Sokolovnou - smûnûn s Lesy

âR za jin˘ pozemek, probûhne revitaliza-
ce

• PoÏádáno o DOTACI - kompostéry k ro-
dinn˘m domÛ - 200 tis 

• PoÏádáno o DOTACI  - kapliãka - 193 tis
• PoÏádáno o DOTACI - v˘sadba stromÛ

a zelenû u Sokolovny - 244 tis 
• Parkování u M.·KOLKY a u pomníku - pfii-

praveny projekty + stavební povolení
• Osvûtlení chodník Dolní Háj + postranní

uliãky (solární)
• Projekt rekonstrukce objektu Hasiãárny

(ãekáme na DOTACI)

2018-2022 P¤EHLEDNù:

ROZPOâTOVÁ
ODPOVùDNOST

Je‰tû pfied pár t˘dny jsem si myslela, Ïe
nejtûÏ‰ím tématem posledních ãtyfi let, které
jsme museli vyfie‰it, byl vládou narychlo pfii-
jat˘ zákon o odpadech. Nastala v‰eobecná
debata o tom, kolik kdo zaplatí, zda je to
spravedlivé, kolik kdo vyprodukuje apod.
Trvám na tom, Ïe správné bylo postupovat
tak, aby obec nebyla zakrátko neúnosnû fi-
nanãnû zatíÏena a aby nedo‰lo k situaci, Ïe
velkou ãást rozpoãtu „prohospodafiíme“ za
odpady. To by znamenalo, Ïe se budeme se
muset uskromnit napfi. pfii realizaci plánova-
n˘ch investiãních akcí. V tu dobu jsem je‰tû
netu‰ila, jak mnohem obtíÏnûj‰í situace nás
ãeká. A to najít fie‰ení tûÏkostí zpÛsoben˘ch
souãasnou energetickou krizí a jejími dopa-
dy na obec, na nás na v‰echny. S obavami

• Projekt rekonstrukce bytÛ v ã. 42 (ãekáme
na DOTACI)

• Projekt rekonstrukce bytÛ v ãp. 139
• Projekty - dal‰í chodníky

VYTVO¤ILI JSME:
• Rozvojov˘ dokument obce
• Plán rozvoje sportu
• Podklady pro územní plánování
• Podklady pro POZEMKOVÉ ÚPRAVY (fi-

nancuje stát, po dokonãení projektu bez-
platnû pfievede obci... napfi. cestiãky. La-
viãky, cyklostezky, vodní díla apod.)

Z úvûru, z pfiedchozího VOLEBNÍHO  ob-
dobí jsme splatili: 5.425 tis (oãekáván˘ úrok
Kã: 3.000,-/mûs  se zv˘‰il oproti pfiedpokla-
du 6x) zÛstává splatit: 3.573 tis Kã.

P.S. zaznamenávám v‰ak názor, Ïe STA-
ROSTKA nechodí po obci pû‰ky... S úctou
k názoru jin˘ch.            IRENA PIPI·KOVÁ
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(Pokraãování na následující stranû)

ÚVODNÍK

Dobr˘ den váÏení ãtenáfii
Tentokráte jsem asi pozlobila vydavatele

Kohouta, prostû nápad, o ãem psát - nic.
Îádn˘. A termín úvodníku se blíÏil, dnes je
poslední den na odevzdání. Tímto se jim
omlouvám. Pomohla mi aÏ prodavaãka
v obchodû. Byla jsem si ráno koupit bun-
diãku, Ïe jedu do Tater, no a ona mi tam
omdlívala závistí, jak si dám halu‰ky. Tak
v tu chvíli se múza dostavila. To je pfiesnû
ono!

Já vás tedy i dnes pohladím po du‰i. Pojì-
me zavzpomínat co vafiily babiãky, jak to
chutnalo, pak tfieba nûkde zjistit recept a jít
experimentovat. KdyÏ si místo drah˘ch
obûdÛ v restauracích uvafiíme sami doma
z ãerstv˘ch surovin nûjaké obyãejné jídlo
pro celou rodinu, bude to zábavnûj‰í, levnûj-
‰í a je‰tû moÏná zhubneme, protoÏe tolik
netíÏíme na‰e trávení.

Tfieba já zavzpomínám na babiãku. Naro-
dila v roce 1904, provdala za velitele dra-
gounÛ a pÛsobila jako kuchafika pro jeho po-
sádku. A to se mûla co ohánût. Vlastnû to
známe ze seriálu âetnické humoresky. Ba-
biãka vafiila moc dobfie. VÏdycky to u nás
krásnû vonûlo.

Vafiila hodnû polévky. Bramboraãka, ka-
pustová, zelÀaãka, fazolová, hrachová, gu-
lá‰ovka, v‰echno z dobr˘ch surovin, které

jim vyrostly na zahrádce. Pûknû se to oko-
fienilo, hlavnû bylinkami, dohustilo trochu
domácí jí‰kou nebo kvalitní smetanou, upekl
se chleba a ten se ke v‰emu pfiikusoval.
Bylo to bráno jako hlavní jídlo. Musím fiíct, Ïe
tyhle polévky vafiím i já. Jen uÏ jsem opatr-
nûj‰í s tou jí‰kou, zkuste nahradit alespoÀ
ãást hrstí ovesn˘ch vloãek. Uvidíte, jaká to
je mÀamka, hlavnû druh˘ den, kdyÏ se to
proleÏí. A máte obûd za pár korun pro celou
rodinu. 

Ten chleba si upeãte sami. Je to zábava.
Zkou‰et rÛzné varianty, péct ze zdravûj‰í
mouky, celozrnné, i ‰paldu pfiidejte, do toho
pfiidávejte semínka, ofií‰ky... Je super pak
zakrojit do vlastního chlebíãku, pfiikousnete
k polévce, Ïaludek naplníte a udûláte spou-
stu dobrého pro své zaÏívání. Jen pozor, ne-
jíst tepl˘. CoÏ je tûÏké, kdyÏ to voní pfies
cel˘ byt. 

A vzpomenu i na dûdeãka. Ten si sedl
vedle kamínek na ‰tokrdle, na prk˘nku kus
chleba, slaninu a cibuli, dûlal komínky
a ba‰tili jsme to spolu. JeÏí‰i, to bylo tak
dobr˘. A jestli se teì nûkdo kfiiÏuje, Ïe dítû
jedlo ‰pek s cibulí, tak vás tedy upozorÀuji,
Ïe jsem to pfieÏila bez úhony a moÏná mám
víc energie neÏ holky o dvû generace mlad-
‰í. M˘m dûtem jsem pak dûlala komínky
taky a zaklepu na ãelo - jsou obû ratolesti
zdravé jako fiípy. Nûkdy to zkuste. Chleba

upeãete, klasick˘ ‰píãek vám penûÏenku
taky aÏ tak nevyÏdíme a cibule je i teì za
pár korun.

KdyÏ jsem byla malá, maso jsme mûli jen
v nedûli. V t˘dnu se dûlalo bezmasé jídlo.
RÛzná zelenina nahusto, nudle nebo noky
s mákem nebo ofiechové, flíãky se zelím, ri-
zoto, halu‰ky se zelím nebo tvarohem. Kvû-
tákové fiízky, placiãky nebo mozeãek. ·un-
kofleky s nûãím, i bez ‰unky. RÛzné placky -
bramboráky, zelÀáky, placky jen z mouky
a vody peãené pfiímo na kamnech - pak se
pomazaly sádlem a sypaly mákem. Knedlíky
plnûné kdeãím, nebo k nim byly omáãky -
rajská, koprovka, ze zeleniny jako svíãková,
okurková, ãesneková, mÀam. Tatínek chodil
na houby, a to pak byly královské hody.
Houbové fiízky, omáãka, kuba, tûstoviny
s houbama - uÏ se blíÏí podzim, ty si urãitû
uvafite. Je to jednoduché levné jídlo, po kte-
rém se olizujeme aÏ za u‰ima.

Jémankote, a jsem na konci stránky. AÏ
mi to je líto. Urãitû bych vás mohla inspiro-
vat dál. Ale alespoÀ jsem vám snad na chví-
li odvedla my‰lenky jinam, trochu nakopla
k pfiem˘‰lení, jak malinko upravit jídelníãek,
tfieba i trochu penûz u‰etfiíte. Pfieji vám, aÈ
se dafií. A k tomu hodnû zdraví a optimismu
a dobré nálady. A teì se musím jít najíst,
protoÏe tu slintám jak bernard˘n.

Anna Streicherová

oãekávám v‰echna vyúãtování energií.
Zatím totiÏ nevíme, jak dopadlo vyúãtování,
ani jaké budou nové platby napfi. za vefiejné
osvûtlení, za dÛm, kde bydlí na‰i seniofii, za
matefiskou ‰kolu, budovu obecního úfiadu
a dal‰í. V tyto dny netu‰íme ani, jakou ãást
pfiíjmÛ budeme muset nechat pro tyto úãely
v rezervû. Je tedy podle mû krajnû nutné

chovat se k rozpoãtu odpovûdnû, neslibovat
nesplnitelné a hledat v‰echny moÏnosti, jak
si se situací poradit (osvûtlení solární,
zmûna vytápûní v domech, hledání úspor).

Ti, kdo netu‰í nic o sestavování rozpoãtu
a pravidlech, kter˘mi se fiídí, roz‰ífiili na so-
ciálních sítích debatu o tom, Ïe jsme letos
pfii sestavování rozpoãtu rozpustili v‰echny

úspory. Není to tak, proti této dezinformaci
je potfieba se ohradit! KaÏd˘ zastupitel pfieci
ví, Ïe rezerva je pfievádûna do sestavova-
ného rozpoãtu ze zákona, aby pfii vyrovna-
ném hospodafiení s obecními prostfiedky na
konci roku zase zbyla... V na‰í obci se dlou-
hodobû pohybuje kolem 14ti mil. Kã.

Irena Pipi‰ková

Z PERA NA·ICH OBâANÒ

PROâ SE JIÎ NùKOLIK MùSÍCÒ ÚâASTNÍM JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA A PROâ JSEM JIÎ DLOUHO P¤ED TÍM VùT·INU
Z NICH POSLOUCHALA ZE ZÁZNAMU? A PROâ TAKÉ VLASTNù KANDIDUJI DO ZASTUPITELSTVA OBCE?

Mou hlavní motivací k˘vnout na nabídku
kandidovat za sdruÏení „·ance pro Háj“
a v komunálních volbách podpofiit souãas-
nou paní starostku bylo nûkolik událostí, kte-
r˘ch jsem byla pfiím˘m úãastníkem. Událos-
ti, které ve mnû vyvolaly pocit nespravedl-
nosti a nepráva. V‰e zaãalo v prosinci 2021,
kdy jsem se jiÏ podruhé úãastnila jako
obãan vefiejného zasedání zastupitelstva.
Na jednání zastupitelstva jsem zaãala chodit
po vyslechnutí názoru jednoho ze zastupite-
lÛ, Ïe by bylo dobré, aby obãané obce na
jednání chodili a mûli tak informace o dûní
v obci z první ruky, nejen zprostfiedkovanû
od sousedÛ nebo z toho, co kdo napí‰e na
FB. Doslova mi bylo fieãeno: „Místo toho,
aby lidi sbírali drby po vesnici, tak by mûli
pfiijít na zastupitelstvo“. A mûl pravdu. Do té
doby jsem vyuÏívala záznamy ze zasedání
zastupitelstva, které jsou uvefiejnûné na
stránkách obce. Tam má kaÏd˘ moÏnost
nijak neupravené zasedání sly‰et ze zvuko-
vého záznamu. Osobní úãast je trochu nûco
jiného. 

Na prosincovém jednání zastupitelstva
obce v roce 2021 byl jedním z bodÛ jednání
„zpráva kontrolní komise obce“, jejíÏ pfiedse-
dou je pan zastupitel Karel Dra‰ner. Ve
zprávû mimo jiné konstatoval, Ïe cel˘ pro-
jekt vybavení restaurace je pfiedraÏen˘. Zí-
rala jsem a nemohla uvûfiit, Ïe sly‰ím správ-
nû. Více neÏ pÛl roku potom, co se restau-
race otevfiela a více neÏ rok poté, co bylo
zastupitelstvem odsouhlaseno jak a ãím se
restaurace vybaví?  Navíc zprávu pfiedklá-
dala kontrolní komise poprvé po více neÏ
tfiech letech - poprvé v aktuálním sloÏení za-
stupitelstva (po v˘tce ve zprávû auditora, Ïe
komise nepracuje) a shodou okolností 3/4
roku pfied volbami do zastupitelstva. Oka-
mÏitû mi naskoãila otázka: „Co tedy zastupi-
telstvo, komise a jednotliví zastupitelé celé
období dûlají a jak pracují pro nás obãany
a pro obec, Ïe pak kontrolní komise pfiijde
s tímto nálezem?“ Jak je moÏné, kdyÏ
ohlednû vybavení restaurace sokolovny ne-
byly v zastupitelstvu Ïádné neshody, aby
pak kontrolní komise mluvila o nesmyslném

utrácení? Proã zastupitel rozporuje náklady
zpûtnû a nezajímá se o nû pravidelnû
a v dobû, kdy náklady vznikají? Proã to
zaãne dûlat 3/4 roku pfied volbami? Vnímala
jsem to jako velkou nespravedlnost. Vzpo-
mnûla jsem si na více neÏ 3,5 roku staré
události, které v roce 2018 h˘baly obcí - pfie-
draÏená zakázka na vefiejné osvûtlení, které
se nakonec hlavnû díky souãasné paní sta-
rostce a zastupiteli panu Îejdlíkovi podafiilo
realizovat s v˘znamnou úsporou. Sama
nevím, zda to nejsou pfiíli‰ silná slova, ale
není na místû oznaãit toto jednání pana za-
stupitele Karla Dra‰nera jako pokrytecké
nebo populistické? 

Pak se zaãaly nabalovat dal‰í události...
Jednou z nich bylo projednávání rozpoãtu
obce na 2022. Pfied projednáváním rozpo-
ãtu na jafie tohoto roku se vyrojilo nûkolik tak
trochu zaruãen˘ch informací o tom, Ïe obec
bude hospodafiit na dluh a vyãerpá v‰echny
finanãní rezervy. Îe se utrácí za „blbosti“,
nebo se pfiíli‰ ‰etfií na místních organizacích.
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Tato informace pfii‰la hlavnû ze strany za-
stupitelÛ ze strany STAN. A skuteãnost?
Ten údajn˘ dluh v rozpoãtu obce bude vy-
rovnán dotacemi, které obec získala. Peníze
z rezervy, které obec pouÏije na financování
akcí (napfi. multifunkãní hfii‰tû, kabiny, chod-
ník k nádraÏí), se do rozpoãtu vrátí ve chvíli,
kdy bude investiãní akce, na kterou obec
dotaci získala, realizována. Místní organiza-
ce dostaly v období 2018-2022 více finanã-
ních prostfiedkÛ neÏ v letech pfiedchozích.
Tedy v období, kdy obec fiídí aktuální zastu-
pitelstvo. A co Ïe jsou ty „blbosti“, za které
se utrácí? Z obecního rozpoãtu vydané fi-
nance za architektku, která zastupitelstvu
poradila s vybavením objektu. KdyÏ si za-
stupitelstvo nevûdûlo rady s vnitfiními pro-
story Sokolovny a restaurace. Je tedy
moÏné naz˘vat „blbostí“ v˘daj, na kterém se
dohodne a odsouhlasí si ho zastupitelstvo
obce? 

Nejpikantnûj‰í na tom v‰em je, Ïe s tûmi-
to informacemi pfii‰li zastupitelé, ktefií sedûli
v zastupitelstvu obce i v 2014-2018 a byli
ochotni realizovat vefiejné osvûtlení za ãást-

ku nûkolikrát draÏ‰í, neÏ byly skuteãné ná-
klady (v fiádech milionÛ Kã). Pfied koncem
volebního období zadluÏili obec tím, Ïe si od
banky vzali „(ne)v˘hodnou“ dvacetimiliono-
vou pÛjãku (= ca 1/2 roãního rozpoãtu obce)
na dvû investiãní akce (kanalizace Lesní
stezka a vefiejné osvûtlení). A to pfiesto, Ïe
na tyto akce v rozpoãtu peníze byly. „(Ne)v˘-
hodná“ pÛjãka je v uvozovkách zámûrnû.
PÛjãka totiÏ byla sjednána s tzv. plovoucí
úrokovou sazbou, jejíÏ v˘‰e se odvíjí podle
toho, jak se vyvíjí úrokové sazby vyhla‰ova-
né âNB. Jak „(ne)v˘hodná“ je pÛjãka dnes?
V dobû vysok˘ch úrokov˘ch sazeb to není
potfieba rozebírat.  Z pÛvodnû plánované
mûsíãní splátky úroku ca 3.500 Kã je aktuál-
ní splátka ca 20.000 Kã (na‰tûstí se podafii-
lo dojednat s bankou, Ïe úvûr nebude cel˘
doãerpán.

UÏ jen tfieba drobnost. Zastupitelé, ktefií
v té dobû vedli obec, nehledûli na to, Ïe
obec vynakládá nepfiimûfiené náklady napfi.
za provoz osobního automobilu obce nebo
nepfiimûfienû vysok˘ (v fiádech nûkolika de-
sítek tisíc Kã za mûsíc) úãet za telefon sta-

rosty obce. Bylo toto chování v pofiádku?
Umím si to vysvûtlit jen tím, Ïe nejspí‰e
do‰lo k morálnímu v˘voji zastupitelÛ a ke
zmûnû osobního pfiístupu k pravdû a spra-
vedlnosti. 

Byla bych idealista, kdybych si myslela, Ïe
je moÏné, aby kaÏd˘ obãan obce pfiem˘‰lel
o tom, co se v obci skuteãnû dûje. Zajímal
se, ovûfioval si fakta, a nejen pfiebíral názo-
ry druh˘ch. Sama jsem se pfiesvûdãila, Ïe
se dost ãasto objevují polopravdy a jaksi se
vûci nefiíkají tak jak jsou. Nebo se zámûrnû
fiekne jen polovina informací.

Rozumím a respektuji to, Ïe kaÏd˘ má své
osobní sympatie, priority a dÛvody, ale to, co
se poãítá, jsou v˘sledky práce. Toho se
drÏím. Chci lep‰í a hezãí obec, kde bude
v‰em obãanÛm dobfie. V‰em, nejen nûkte-
r˘m „vyvolen˘m“. Obec, kde se bude hos-
podafiit s rozumem a peníze budou vynaklá-
dány smysluplnû a bude se myslet hlavnû
na rozvoj obce. Proto podporuji souãasnou
starostku paní Irenu Pipi‰kovou a kandiduji
za sdruÏení „·ance pro Háj“. 

Jitka Neumannová

Vefiejné prostranství u Sokolovny
V dobû, kdy pí‰i tento pfiíspûvek se jiÏ (koneãnû) blíÏí realizace ce-

lého projektu ke svému konci a stavba bude (pravdûpodobnû) do-
davatelem pfiedána obci do uÏívání: TakÏe k celému prÛbûhu násle-
dující:

Projekt tohoto díla vznikal v dílnû firmy ZAHRADA TEPLICE, nej-
prve v podání pana architekta Jana Kolmana. Spoleãnû jsme hleda-
li fie‰ení, jak vyhovût poÏadavkÛm poskytovatele dotace, o kterou
jsme chtûli prostfiednictvím MAS Cínovecko poÏádat SZIF a také jak
v‰e zrealizovat tak, abychom nepotfiebovali stavební povolení,
k jehoÏ získání nebyl dostatek ãasu. Postupnû jsme ustupovali z nû-
kter˘ch na‰ich zámûrÛ a nahrazovali je plochami nebo prvky tak,
aby bylo moÏné vyhovût zadávacím podmínkám a dotaci získat.
DláÏdûné plochy jsme nahradili mlatov˘mi (s podkladem z recyklo-
vaného materiálu), na‰li jsme vhodn˘ architektonick˘ prvek (sloupy,
které rozdûlují prostranství) a dal‰í... Pfied dokonãením studie, av‰ak
v pokroãilé fázi rozpracovanosti, pfievzal dílo za nemocného kolegu
Ing. Jan ·esták. S problémy, ale pfiece, se podafiilo projekt dokonãit
v termínu a o dotaci poÏádat. Na‰e Ïádost byla úspû‰ná, a proto byl
ve v˘bûrovém fiízení vybrán dodavatel (jedin˘m hodnotícím kritériem
byla opût nejniÏ‰í nabídnutá cena). 

Zvítûzila dodavatelská firma LESORS s.r.o. s nabídkovou cenou
3.486 tis Kã (bez DPH). Samotná realizace díla s sebou nesla
mnoho problémÛ, které z vût‰í ãásti vycházely z projektové doku-
mentace. Zmûna architekta v prÛbûhu práce totiÏ pfiinesla plno ne-
znám˘ch a otázek...  Pfies nemalé peripetie se v‰ak podafiilo dílo do-
konãit v poÏadovaném termínu i kvalitû. V poslední fázi bylo je‰tû
potfieba skloubit jej s umístûním KABIN. 

Myslím, Ïe mohu smûle konstatovat, Ïe celé prostranství (finan-
cované z vût‰í ãásti z dotaãních prostfiedkÛ) je koneãnû místem
v obci, které lze oznaãit za dÛstojné pro setkávání obãanÛ pfii rÛz-
n˘ch pfiíleÏitostech.  

První etapa je za námi a projekt druhé odevzdán pro vydání sta-
vebního povolení a pfiipraven pro lednové podání Ïádosti o dotaci...
V rámci druhé etapy tedy dojde k dobudování napojení cest a cesti-
ãek, cyklostezky i k propojení s rybníkem, kter˘ se nám podafiilo zís-
kat do majetku.  MÁM Z TOHO VELKOU RADOST! 

Na závûr je‰tû nûkolik UPOZORNùNÍ k uÏívání celého prostranství:
• Mlat je pfiírodní materiál (kter˘ byl podmínkou získání dotace), je

pouÏíván jako pevn˘ podklad (napfi. cesty zámkÛ, parkÛ apod.),
ale technologie jeho pokládky a následného zacházení s ním není
jednoduchá. Teprve po ca 4-6ti t˘dnech by se po nûm mûlo cho-
dit a jeho zrání (tak aby slouÏil pro jízdu kol, lehk˘ch strojÛ údrÏby

apod.) trvá pfiibliÏnû 6 mûsícÛ, kdy se povrch uzavfie tvrdou krus-
tou... Obec nemÛÏe a nechce okolí Sokolovny na tuto dobu zne-
pfiístupnit, takÏe choìme a chovejme se opatrnû. Myslím, Ïe nikdo
nemá zájem, aby se zniãilo to, co se postupnû tvofií.

• DláÏdûná plocha mezi Sokolovnou a sousedním domem: její boãní
strany (velkoformátové dlaÏdice) jsou nepojezdové (nesmí se na
nû vjíÏdût). Prostfiední ãást plochy je z dlaÏby pojezdové, slouÏí
k zaji‰tûní zásobování a pfiíleÏitostnému projetí do sousedního
domu. Plocha není a nebude pouÏívána jako parkovací.

• Pro pfiíleÏitostné parkování mÛÏe b˘t pouÏita pouze asfaltová plo-
cha nad objektem.                                            Irena Pipi‰ková
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ELEKTRONICKÁ Ú¤EDNÍ
DESKA U BUDOVY
OBECNÍHO Ú¤ADU:
Nová úfiední deska je pfiímo propojena
s webov˘mi stránkami www.ouhaj.cz
a pro obec má následující v˘hody:

■ Je na pfiístupném místû, v provozu 24
hodin dennû, má jednoduché - intuitivní
ovládání a poskytuje také stejné informa-
ce jako web obce a tím (zatím) ãásteãnû
nahrazuje informaãní centrum.

■ Je propojená s webov˘mi stránkami,
takÏe ihned po zvefiejnûní jakékoliv infor-
mace na webu i úfiední desce je tato in-
formace k dispozici obãanÛm.

■ ¤ídí (povinné) lhÛty pro zvefiejnûní i se-
jmutí dokumentÛ apod.

■ ·etfií ãasovou nároãnost pfii umísÈování,
snímání i kontrole papírov˘ch dokumentÛ. 

■ Souãasná úfiední deska je za vûtrného
a de‰tivého období ‰patnû obsluÏná
a nemá jiÏ dostateãnou kapacitu pro
v‰echny povinnû zvefiejÀované doku-
menty (bylo by nutné ji roz‰ífiit). 

Byla dodána firmou Galileo, jejÏ systém
obec pouÏívá na webové stránky a ãásteãnû
na rozesílání informací.                               I.P.

DOMÁCÍ 
KOMPOSTÉRY

V pfiedchozích t˘dnech jsme vyhodnotili
„PrÛzkum zájmu o domácí kompostéry pro
obãany obce Háj u Duchcova zdarma“. Pfii-
hlásilo se ca 70 majitelÛ rodinn˘ch domÛ,
ktefií o poskytnutí kompostéru mají zájem.
Pofiízení kompostérÛ podporuje Ústeck˘ kraj
- z Programu pro podporu odpadového hos-
podáfiství obcí v Ústeckém kraji. Podali jsme
tedy Ïádost o DOTACI. Pokud bude na‰e
obec podpofiena, pfiedpokládám, Ïe poãát-
kem jara roku 2023 pfiedáme kompostéry
(vãetnû návodu, jak správnû kompostovat)
zájemcÛm do uÏívání.

Pofiízením dotovan˘ch zahradních kom-
postérÛ pro jednotlivé nemovitosti a zahrád-
ky v obci dojde ke zkvalitnûní systému na-
kládání s komunálním odpadem.            I.P.

NÁ· NOV¯ DOBÍJECÍ
TOP SPOT:
U SOKOLOVNY 
JE VYBAVEN:
• 2x zásuvka na 23O V (max 1,3 A) - dobí-

jení kol, kolobûÏek
• 1x kompresor
• 4x stojan na kola
• 4x USB - Pro dobíjení mobilních telefonÛ,

tabletÛ. (5Kã mince slouÏí k vydání klíãku
pro uzamãení schránky a po odemãení je
opût vrácena)

• 2x drÏák telefonu / tabletu
• 2x autozásuvka 12 V - Pro pfiipojení vlast-

ních zafiízení. napfi. kompresor, pumpa,
lednice atd.

• Osvûtlení
• JE také VYBAVEN KAMERAMI SE ZÁZ-

NAMEM
• Mobiliáfi nevyÏaduje napojení do sítû

230V, funguje plnû na solární energii,
která je získávána pomocí solárního pa-
nelu v horní ãásti venkovního mobiliáfie
a je ukládána do integrovaného akumulá-
toru. 

• K dobíjecí stanici jsou dále objednány ka-
bely pro nabíjení elektrokol a kolobûÏek
(v dobû dodání nebyly k dispozici).

Vûfiím, Ïe po dokonãení úprav okolí Soko-
lovny a propojení cestiãek a cest bude
mil˘m bonusem pro cyklo i ostatní náv‰tûv-
níky na‰í Sokolovny!                            I.P.

POMOC LIDEM
(i rodinám), KTE¤Í
SE OCITLI V NOUZI

Diakonie Broumov, sociální druÏstvo
se organizací pomoci pro potfiebné lidi zab˘-
vá jiÏ dlouho. V leto‰ním roce se na nás ob-
rátila se Ïádostí o organizaci SBÍRKY (oble-
ãení, lÛÏkovin, látek, domácích potfieb, pfii-
kr˘vek, obuvi, ta‰ek, kobercÛ, hraãek, ma-
l˘ch elektrospotfiebiãÛ).  

To, co jste nám VY v‰ichni s dobr˘m srd-
cem darovali, odvezl nákladní automobil Di-
akonie a následnû jsme obdrÏeli podûková-
ní, protoÏe ani v Háji nejsme lhostejní! Díky
Vám v‰em...                                        I.P.
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KABINY jako zázemí pro pfievlékání sportovcÛ

CHODNÍK mezi vlakovou zastávkou Dolní Háj a autobusovou

KdyÏ jsme na základû rozhodnutí zastupitelstva na‰í obce boura-
li pÛvodní „kabiny“, slíbili jsme si, Ïe udûláme v‰e pro to, aby spor-
tovní areál nezÛstal bez zázemí a t˘my, které jej budou moci vyuÏí-
vat, se nepfievlékali tak, jak tomu bylo kdysi, nûkde na mezi.

Zhruba pfied dvûma lety se naskytla moÏnost poÏádat o dotaci.
Abychom splnili, jako vÏdy zapeklité dotaãní podmínky, rozhodli

jsme se pro nákup „hotového v˘robku s potfiebnou certifikací“ - tzn.
bunûk, které bude stavební úfiad posuzovat jako v˘robek, nikoliv
stavbu a bude moÏné se (s ohledem na krátk˘ ãas pro vyhotovení
podkladÛ k Ïádosti o dotaci) vyhnout vydávání stavebního povolení.

V leto‰ním roce jsme pokroãili od zámûru a projektu k samotné re-
alizaci. Ve v˘bûrovém fiízení byla jako dodavatel vybrána (s nejniÏ‰í
nabídkou jako jedin˘m kritériem) firma BLUVISION s.r.o., a jí doda-
n˘ v˘robek v hodnotû 2.057 tis Kã. je jiÏ na svém místû. 

Je‰tû zb˘vají drobné venkovní úpravy, doladit vnitfiní vybavení
a napojit zamykací a rezervaãní systém, vyfiídit doklady se staveb-
ním úfiadem a uÏívání mÛÏe zaãít.

Nové „kabiny“ jsou sice v˘raznû prostorovû skromnûj‰í, ale vûfiím,
Ïe pfii ohleduplnost v‰ech, ktefií je budou uÏívat, budou nûjak˘ ten
pátek dobfie slouÏit.                                                                I.P.

zastávkou Dolní Háj

pravnû v˘znamné body, coÏ vlaková zastávka i autobusová zastáv-
ka splÀují. Mírnou komplikací je, Ïe pozemek u vlakové zastávky leÏí
na sousedním katastru, coÏ nám mírnû ubírá bodíky. Dal‰í (pro nás
nev˘hodnou) drobností je vlastnictví pozemkÛ, coÏ jsme zredukova-
li mal˘m odklonûním od pÛvodní trasy a pak uÏ jen ãekali na vydá-
ní stavebního povolení. Jakmile jsme jej obdrÏeli, byla k realizaci vy-
brána (s nejniÏ‰í cenovou nabídkou jako jedin˘m hodnotícím kritéri-
em) firma TELKONT s.r.o. s cenou 3.020 tis Kã. Cenov˘ nárÛst
oproti rozpoãtu pfii projektování stavby (zpÛsoben˘ celkovou situací
na trhu materiálÛ) byl nemal˘, o to radostnûj‰í je sledovat rychlost,
kvalitu a profesionální pfiístup dodavatelské firmy, která plní v‰ech-
na ujednání. 

Chodník (v ãásti k pouÏití jako cyklostezka) velmi zpfiíjemní spoje-
ní se sousedním mûstem Duchcovem. Pfieji také sousednímu mûstu
Oseku, aby se podafiilo vypofiádat majetkové vztahy a trasa mohla
v kvalitním stavu pokraãovat i tímto smûrem.

Horní Háj: chodník zÛstává zatím je‰tû nesplnûn˘m investiãním
zámûrem a za sebe doufám, Ïe ne na dlouho... Ekonomick˘ v˘voj
situace a s tím související finanãní a investiãní moÏnosti obce by mûl
b˘t tématem k zamy‰lení v jiné rubrice...                                  I.P.

Projekt tohoto chodníku vznikal tak (stejnû jako projekt chodníku
kolem Zelenkovy ulice v Horním Háji), aby vyhovoval podmínkám
SFDI, z jejichÏ fondu jsme zam˘‰leli a zam˘‰líme získat na oba dva
úseky dotaci. 

Dolní Háj: hlavní podmínkou SFDI bylo, aby byly spojeny dva do-
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„ÚDRÎBA“ na‰í obce
Pokud potkáte skupinku nebo jednotlivce v ‰edoãern˘ch montér-

kách s ãerven˘m kohoutem na náprsní kapsiãce, jedná se o partu
„údrÏby“ na‰í obce. Skupinka 5ti stál˘ch zamûstnancÛ b˘vá ãas od
ãasu doplnûna nûkolika (zpravidla jedním aÏ dvûma) tzv. VPP pra-
covníky. VPP je kapitola sama o sobû, ‰koda se rozepisovat. Pokud
„stát“ pfieci jenom náhodou objeví a pfierozdûlí finanãní prostfiedky
a rozhodne se nám je potom prostfiednictvím úfiadu práce poskyt-
nout, není v‰em peripetiím konec. Není totiÏ napfiíklad Ïádoucí, aby
opakovanû nastoupili ti, ktefií se jiÏ osvûdãili. Jsou nám pfiedhozena
„pfietrhdíla“, která po nûkolika odpracovan˘ch dnech zaãnou trpût
záhadnou dlouhodobou nemocí a nám po nich zpravidla nezbyde
nic jiného, neÏ Ïe se ekonomka je‰tû nûkolik mûsícÛ pot˘ká s ve-
dením evidence (zejména o exekucích, o kter˘ch, svûte div se, do-
tyãn˘ pfiedem ani netu‰il...). Tolik tedy k VPP a zpût ke stálému
t˘mu:

Nejãastûji se setkávám s názorem, Ïe jejich hlavní náplní práce je
sekání, zametání a jiná starost o zeleÀ ãi zimní údrÏbu a obãas je
toto okofienûno ménû ãi více váÏnû mínûnou poznámkou, Ïe toho
vlastnû aÏ tak moc nedûlají. Ráda bych vás ubezpeãila, Ïe úkolÛ,
které dostávají je stále více a jsou opravdu v‰eho druhu. Proto
s nadsázkou fiíkám, Ïe nutnou kvalifikací pro pfiijetí do kolektivu
údrÏby v na‰í obci je nutnost b˘t víceménû: brouk pytlík práce v‰eho
druhu. Pro Va‰i pfiedstavu a jen rychl˘m zapátráním v pamûti co
bûÏnû zvládají je: 
• údrÏba obecního bytového fondu (od v˘mûny baterií, Ïárovek, sa-

nity a podobnû aÏ po malování, natírání, montování nábytku, v˘-
mûnu zámkÛ, pokládku krytin, stûhování apod.) 

• pokládka venkovní dlaÏby 
• natírání plotÛ a prvkÛ mobiliáfie 
• v˘roba informaãních tabulí, laviãek, pfiístfie‰kÛ 
• stavba podezdívek, zídek i zdí, základÛ i podkladÛ, ‰tukování, ze-

dniãení, spárování 
• obsluha v‰ech strojÛ
• a k tomu ono zametání, sekání, sázení, zalévání, nakládání

odvoz, svoz nádob
• úklid
• zimní údrÏba 
• a dal‰í

Jak, kde a kdy? Dennû a v pfiípadû potfieby i o víkendu. Letí líste-
ãek nebo SMS od „‰éfky“ a mezitím dal‰í a dal‰í pokyny, pfiehodno-
cování priorit. 

Pokud jsem pátrala v pamûti, co v‰echno zvládli, mûla bych sou-
ãasnû zapátrat, kolik penûz tím také obci u‰etfiili! (jen z poslední
doby - základ pod úfiední desku ca 25tis, základ pod Zbox necel˘ch
15tis, v˘roba informaãní tabule ca 40 tis a tak dále...)

Nevím, jestli fiádky v˘‰e pfiispûli k tomu, abyste je vidûli i jin˘ma

oãima, v kaÏdém pfiípadû: JÁ JIM DùKUJI. Dûkuji jim nejen za tu
práci, ale také za trpûlivost, kterou mûli se mnou, ale také s nûkte-
r˘mi z vás. Velmi mû také mrzí, Ïe se nepodafiilo roz‰ífiit jejich fiady.
Pokud uÏ náhodou nûkdo na na‰i v˘zvu reagoval a pfii‰el, pak sly-
‰el, co v‰e je potfieba zvládnout - následovala zákonitû otázka: za
kolik... Îádného z potencionálních zájemcÛ jsme znovu nevidûli.
(Pozn.: odmûny pracovníkÛ úfiadu se fiídí tabulkami). 

TakÏe údrÏbo dûkuji, a vzkaz závûrem: jsem ráda, Ïe se i pfiesto
pfii práci umíte i bavit!                                                             I.P.
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P¤ED A PO...
Rozhodnû by stálo za to, kaÏdou promûnu (obzvlá‰tû) k lep‰ímu zadokumentovat... V poãítaãi mám jiÏ
stovky rÛzn˘ch fotografií, bohuÏel mi nezb˘vá (stejnû jako urãitû i vám) ãas je probrat a setfiídit. MÛj zá-
vazek, Ïe to budu dûlat pravidelnû minimálnû jednou v roce vzal i tentokrát za své... A tak jsem bez
dlouhého pátrání na‰la alespoÀ nûkolik z nich. Nûkdy pfií‰tû snad pfiidám dal‰í...                           I.P.

SOKOLOVNA z boku:

SOKOLOVNA zezadu:

Multifunkãní hfii‰tû:

CHODNÍK Dolní Háj (zast. vlaková smûr Osek - zast. autobusová) Sokolovna interiér: vchod na sál
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Sportovní zázemí (umístûno jinde):

Prostranství pfied Sokolovnou:

Jednání ZASTUPITELSTVA obce - 4 roky letem svûtem...

Pokud si dovolím shrnout a zhodnotit
práci zastupitelstva obce, pak je potfieba
nejprve konstatovat, Ïe:
■ Zastupitelé se v tomto volebním období

se‰li celkem 47 x
■ Zastupitelstva se konala témûfi v˘hradnû

v prostorách sálu Sokolovny (po dokon-
ãené rekonstrukci)

■ Pro shromaÏìování a zpracování v‰ech
podkladÛ k projednání, zápisÛ z jednání
i vypracování návrhÛ usnesení jednání
byla zakoupena licence programu usne-
sení.cz, která umoÏÀuje, aby
• v‰echny projednávané dokumenty, zá-
pisy, usnesení apod. byly soustfiedûny na

jednom místû (s moÏností velmi intuitivní-
ho vyhledávání i snadného pouÏívání pro
v‰echny ãleny zastupitelstva)
• bylo pofiizováno a zpfiístupnûno nahrá-
vání jednání ZO tak, Ïe si u kaÏdého pro-
jednávaného bodu mÛÏe obãan ze zvu-
kového záznamu vyslechnout a udûlat
o projednávání skuteãnosti názor a záro-
veÀ vyslechnout názor a vyjádfiení kaÏdé-
ho konkrétního zastupitele 

■ Docházka zastupitelÛ na svolané i pra-
covní schÛzky byla témûfi stoprocentní
a hlasování bylo zpravidla jednomyslné,
pfiedkládání vlastních poÏadavkÛ k pro-
jednání v‰ak témûfi Ïádné

■ Pfiítomnost obãanÛ byla minimální
DùKUJI tedy tímto v‰em zastupitelÛm za

spolupráci a vûfiím, Ïe zastupitelstvo
v novém sloÏení bude mít na co navázat... 

Irena Pipi‰ková, starostka

V¯PADKY V DODÁVCE VODY A ENERGIÍ
Plánované: informaci obdrÏí obec zpravidla pfiedem a mÛÏe obãany informovat prostfied-

nictvím SMS, webu, FB apod. 
Neplánované (zpravidla havárie-porucha): O tûchto obec není informována ani pfiedem,

ani v jejich prÛbûhu. Zpravidla se tuto informaci dozvídá aÏ od obãanÛ, ktefií volají.  Upo-
zorÀuje proto, Ïe obec není dodavatelem vody, ani Ïádné z energií a pro urychlení odstra-
nûní poruchy je nutné informovat patfiiãného dodavatele, se kter˘m máte uzavfienu smlou-
vu napfi: Voda: Severoãeské vodovody a kanalizace: 840 111 111, 601 267 267

El. energie: âEZ (napfied radûji na webu zjistit, zda jiÏ informaci nezvefiejnili) poté hlásit
800 850 860 nebo www.bezstavy.cz. Plyn: informace o odstávkách v kraji na www.gas-
net.cz, poruchy E.ON: 1239, Innogy: 800 11 33 55

Pozn: Jsou tedy bezpfiedmûtné napfi. FB pfiíspûvky, Ïe nás obec neinformuje... Vût‰inou
o situaci ani netu‰í. I.P.
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ODPADOVÉ HOSPODÁ¤STVÍ OBCE
CENA ZA ODPADY A VELIKOST POPELNIC NEBO âETNOST

SVOZÒ JE TÉMA, KTERÉ JIÎ NùKOLIK MùSÍCÒ REZONUJE
NA·Í OBCÍ. 
• Nebudu se jiÏ vracet ke zmûnû zákona a odpadech ã. 541/2020

Sb. (a dal‰ím pfiedpisÛm), kter˘ v § 59 a 60 ukládá obcím: pfiebrat
komunální odpad, urãit místa pro oddûlené soustfieìování odpadu
a také zajistit „T¤ÍDÍCÍ CÍLE OBCE“.
Co to znamená: zajistit „T¤ÍDÍCÍ CÍLE OBCE“? Tzn. dodrÏet
mnoÏství smûsného odpadu ukládaného na skládku. Toto mnoÏ-
ství se postupnû rok od roku sniÏuje a cena za jeho pfiekroãení se
rok od roku zvy‰uje. Obci hrozí kromû zvy‰ování ceny i dal‰í po-
kuty za nedodrÏení.

• Nebudu se ani vracet k tomu, jak na‰e obec stanovila (rozhodnu-
tím zastupitelstva) zpÛsob sbûru odpadu a v˘‰i poplatku. Shrnutím
pouze pfiipomenu, Ïe jsme se rozhodli pro poplatek za kapacitu
nádob. PfiiãemÏ minimálním základem mÛÏe b˘t podle zákona
60l - ãemuÏ jsme se pfiiblíÏili v˘bûrem 80 l popelnice a sazba po-
platku mÛÏe b˘t max 1 Kã/litr (u nás 0,80Kã)
Pozn.: pokud tedy nûkter˘ ze zastupitelÛ dnes navrhuje nûco jiné-
ho, mûl jiÏ pfii projednávání projevit svÛj názor, coÏ se nestalo.

RÁDA BYCH POROVNALA PÁR SKUTEâNOSTÍ:

Poãet nádob v obci: rok 2021 Poãet nádob v obci: rok 2022
360 ks 399 ks

2. ãtvrtletí 2021 2. ãtvrtletí 2022
v tunách v tunách

Papír a lepenka 3,34 8,10
Plasty 2,74 8,55
Komunální odpad 89,37 40,13
Kã celkem: 423.546,- Kã celkem:  522.503,-

• PfiestoÏe do‰lo k v˘raznému poklesu mnoÏství odpadu pfiedaného
k likvidaci, do‰lo k cenovému nárÛstu zpÛsobnému nárÛstem cen
jednotliv˘ch komodit. Byl by v‰ak v˘raznû vy‰‰í, kdyby nebyl za-
veden nov˘ systém tfiídûní (tzv: od dvefií ke dvefiím) a nebyla upra-
vena kapacita tfiídících nádob.

• V roce 2021 jsme mnoÏství pro uplatnûní tfiídící slevy vyãerpali jiÏ
v ãervenci (dosáhli zákonem povoleného mnoÏství), v roce 2022
zatím je‰tû ne .

• Podle mého názoru se podafiilo dostat rÛst cen za obcí odevzda-
n˘ odpad pod kontrolu. PfiestoÏe k nav˘‰ení poloÏky v rozpoãtu
dojde, nebude tak dramatické, jaké by bylo bez proveden˘ch
zmûn.

Toto byl tedy PRVNÍ KROK v novém systému odpadového hos-
podáfiství, kter˘m jsme se pfiiblíÏili k dosaÏení velké míry SPRA-
VEDLIVOSTI pfii úhradû poplatkÛ za popelnice. 

V˘mûnou nádob za nádoby s ãipem (jako jedna z mála a jedna
z prvních obcí) jsme pfiipraveni a zafiazeni do pilotního projektu M-P,
kdy v blízké budoucnosti bude prostfiednictvím této technologie
moÏné stanovit skuteãné mnoÏství, která domácnost vyprodukuje
a také zaplatí (HLÍDÁNO prostfiednictvím své ãipované popelnice).
A TOTO JE M¯M CÍLEM. 

Tímto skonãí debaty o tom co, zda a pro koho je pfii placení odpa-
dÛ spravedlivé. Irena Pipi‰ková

KONTEJNER pro velkoobjemov˘ odpad
Znovu upozorÀuji, Ïe
• kontejner umístûn˘ na parkovi‰ti pod Obecním úfiadem je viditel-

nû oznaãen cedulkou, kter˘ odpad do nûj lze odkládat. Pokud
nám tedy do nûj nûkdo odloÏí napfi. azbestovou stfiechu (viz foto),
musíme jej vytfiídit a separovat nebezpeãn˘ odpad. V˘raznû vy‰‰í
cena za uloÏení ovlivní také v˘slednou cenu odpadÛ v obci.
ProtoÏe se jedná o nehoráznost, pfiistoupili jsme opût k monitoro-
vání místa kamerou a budeme vyz˘vat neukáznûné „odkladaãe
odpadu“, aby odpad, kter˘ do kontejneru nepatfií, odstranili.

• kontejner neslouÏí pro odpad pocházející z podnikatelské ãin-
nosti. Irena Pipi‰ková

Jste rádi v obraze a máte rádi
propojení kaÏdodenních ãinností
s technologick˘mi pomocníky do kapsy?

KAM T¤ÍDIT - ONLINE MAPA S MÍSTY, KDE JE MOÎNÉ T¤ÍDIT
ODPAD

Sbûrná místa lze do mapy pfiidávat, upravovat jejich pfiesnou po-
lohu ãi doplÀovat jednotlivé druhy odpadu, které je moÏné na kon-
krétním místû tfiídit. Máte tak jedineãnou moÏnost aktivnû se podílet
na její tvorbû a správû.

O PROJEKTU KAMT¤ÍDIT.CZ
Online mapa sbûrn˘ch míst slouÏí ke zv˘‰ení informovanosti ve-

fiejnosti o rozmístûní vefiejnû pfiístupn˘ch sbûrn˘ch nádob urãen˘ch
k tfiídûní obalov˘ch odpadÛ a o umístûní sbûrn˘ch dvorÛ v konkrét-
ní oblasti.

Za cíl si klade postupné zmapování pokrytí celého území âeské
republiky barevn˘mi nádobami, proto je online mapa postupnû do-
plÀována z vefiejn˘ch databází mûst a obcí a také s pomocí regist-
rovan˘ch uÏivatelÛ aplikace.

V mapû je moÏné vyuÏívat vyhledávání konkrétních lokalit podle
adresy, filtrovat sbûrná místa podle jednotliv˘ch druhÛ odpadÛ
a také je moÏné si nechat napovûdût nejbliÏ‰í cestu k vybranému tfií-
dicímu místu.

Hodit se mÛÏe také leteck˘ náhled mapy a zamûfiování dle va‰í
aktuální pozice.

Abecední online prÛvodce správn˘m tfiídûním odpadu Kam patfií
má za cíl zv˘‰it informovanost o správném tfiídûní odpadu, protoÏe
díky tomu mÛÏe dojít k jeho správnému a efektivnímu vyuÏití.

JAK ZADÁVAT DO MAPY KAMT¤ÍDIT.CZ NOVÁ SBùRNÁ
MÍSTA?

Na‰li jste ve svém okolí sbûrné místo na tfiídûn˘ odpad, které není
na mapû vyznaãeno? Pomozte ji doplnit, je to jednoduché!
• Stáhnûte si do svého mobilního zafiízení zdarma aplikaci Kamtfií-

dit.cz.
• Pfiihlaste se. Pfii prvním pouÏití je tfieba se zaregistrovat.
• Postavte se na ulici ke sbûrnému místu a pomocí pinu jej na mapû

umístûte co nejpfiesnûji.
• Vyberte druhy odpadu, které je moÏné na daném místû tfiídit.

POZOR! Nûkdy lze do jednoho kontejneru tfiídit více druhÛ
obalov˘ch odpadÛ. Sledujte proto pozornû polepy barevn˘ch
kontejnerÛ.

Pak by vám nemûla uniknout praktická aplikace, která poradí, jak
a kam správnû tfiídit obalov˘ odpad. Najdete v ní navíc i zajímavé
rady a ãlánky ze svûta tfiídûní, recyklace a vyuÏití odpadÛ.

Kamtfiídit.cz je interaktivní online mapa barevn˘ch kontejnerÛ na tfií-
dûn˘ odpad a sbûrn˘ch dvorÛ na území âR a také online prÛvodce
správn˘m tfiídûním odpadu. Ke staÏení je také jako mobilní aplikace.
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Máme za sebou jiÏ více neÏ 6 mûsícÛ s nov˘m
systémem shromaÏìování a odvozu odpadÛ

POMOC na‰ich hasiãÛ pfii likvidaci poÏáru v H¤ENSKU
Dva ãlenové na‰í zásahové jednotky vyjeli pfied nûkolika dny PO-

MÁHAT do Hfienska ... PÛvodnímu poÏadavku pracovi‰tû IZS Ha-
siãského záchranného sboru o vyslání na‰í Tatry nebylo moÏné vy-
hovût. (Nebyli k dispozici potfiební 3 ãlenové ZJ). PoÏadavek IZS byl
tedy po dohodû s velitelem ZJ na‰í obce - Romanem Lewkoviczem
pfiehodnocen a vyjela tedy na‰e nová dodávka s osádkou: Miroslav
Bfieãka a Pavel ·pringl. OBùMA za rychlost rozhodnutí a odvahu
pomoci patfií VELK¯ DÍK. ?? KaÏd˘ veãer po návratu „podali hlá‰e-
ní“, ze kterého vyplynulo, Ïe to byl doslova a do písmene BOJ - boj
se Ïivlem, kter˘ se nechtûl vzdát. Bûhem nûkolika dní se podafiilo
doplnit osádku i na‰í Tatfie, a tak na jednodenní akci vyjeli i dal‰í
ãlenové zásahovky - Roman Kubrycht a Jakub ·imek. Je‰tû nûko-
lik dal‰ích dní pak v‰ichni zÛstávali pfiipravení... OheÀ zÛstal pod
kontrolou.

Jako PODùKOVÁNÍ jsem navrhla pro v‰echny zasahující hasiãe
odmûnu, kterou zastupitelstvo bez v˘hrad odsouhlasilo. 

DùKUJI Irena Pipi‰ková

Více o ZJ: V obci Háj u Duchcova byla 1.12. 2004 zfiízena ZJ
SDH, která je v rámci ãlenûní jednotek vedena jako:

JPO V, coÏ znamená jednotka obce, jejíÏ ãlenové vykonávají sluÏ-
bu dobrovolnû, pfiípadnû mohou b˘t v pracovním pomûru. V na‰í
obci mají ãlenové ZJ dohodu a je jim proplácena úãast na v˘jezdu
(na základû zprávy o v˘jezdu, kterou obdrÏí obec od HZS Teplice).

Jednotku povolává k zásahu HZS Teplice, jednotka zasahuje
zpravidla na území obce. Na území obce by se mûla zapojovat
nejen do ha‰ení poÏáru, ale dále také pomáhat také pfii Ïiveln˘ch
pohromách a mimofiádn˘ch událostech (stromy - vûtve, voda a jiné),
záchrann˘ch pracích a plnit úkoly na úseku ochrany obyvatel. Na
území jin˘ch obcí plní tyto úkoly podle poplachového plánu nebo
rozhodnutí HZS Ústeckého kraje. Zákon 133/85Sb.

Nov˘ systém pfiinesl nepopulární a radi-
kální nav˘‰ení poplatku za odpad. BohuÏel
bylo toto zdraÏení, vzhledem k nov˘m záko-
nÛm o odpadech, nevyhnutelné. Na‰e obec
je jedna z prvních, která neãekala a zaãala
nové zákonné povinnosti plnit. Jedním z dÛ-
vodÛ byl i komunální odpad, jehoÏ likvidace
je zpoplatnûna. Bylo ho v na‰í obci, v po-
rovnání s ostatními podobnû velk˘mi obce-
mi, opravdu hodnû. Navíc jsme neumûli vy-
tfiídit dostateãné mnoÏství plastového a pa-
pírové odpadu, které by obci kompenzovalo
náklady za komunální odpad. Bez této úpra-
vy by za nûkolik málo let musela b˘t velká
ãást obecního rozpoãtu pouÏita pouze na
svoz a likvidaci odpadu. Obec by nemûla
dost penûz pro svÛj rozvoj, financování in-
vestiãních akcí, a také ani na pofiádání kul-
turních akcí. 

Pomalu se tedy uãíme tfiídit a moÏná

i více pfiem˘‰líme nad tím, co a kam vyha-
zujeme. Pro mne osobnû má nov˘ systém
samé plusy. Nejvût‰ím plusem je pro mne
to, Ïe v ulici OkruÏní uÏ nevídáme hroma-
dy odpadu mimo kontejnery a kaÏd˘ obãan
si svÛj odpad peãlivû rovná do pfiidûlen˘ch

Vychází pravidelnû 4 x roãnû a pfiispûva-
telem mÛÏe b˘t kaÏd˘ obãan obce, pfied-
nostnû v‰ak (kdyby pfiíspûvkÛ od obãanÛ

bylo hodnû) ãlen zastupitelstva. Na‰imi pravideln˘mi pfiispûvovateli jsou: paní Anna Streicherová (úvodník), turistick˘ oddíl Ma≈a, SDH,
a matefiská ‰kolka. Îádn˘ dal‰í pisatel se zpravidla nenachází, a tak vyuÏívám tiskovinu k tomu, abych vám sdûlila co nejvíc informa-
cí. Redakãní radû pfiedávám zpravidla 20-30 pfiíspûvkÛ do kaÏdého v˘tisku a urãitû jsem tím pfiekonala rekord starostÛ - pfiispûvova-
telÛ... Dûkuji tímto v‰em, ktefií se na informovanosti nás v‰ech spolupodíleli a obzvlá‰tû dûkuji paní Gabãe Hadrbolcové, která materi-
ály pfiipravuje k pfiedání do tisku. Tiskovinu dostáváte pravidelnû zdarma do sv˘ch schránek (pokud ne, pfiedejte tuto informaci do po-
datelny OÚ) nebo ji máte k dispozici v elektronické podobû na webu obce.                                                                                 I.P.

popelnic u sebe doma. DùKUJI tedy v‰em,
ktefií zodpovûdnû odpady tfiídí a pfiispívají
tím nejen ke sniÏování nákladÛ na jejich li-
kvidaci, ale pfiedev‰ím také k ochranû Ïi-
votního prostfiedí a udrÏení pofiádku v obci,
ve které Ïijeme.       Jitka Neumannová

Ná‰ ãtvrtletník - Hájsk˘ kohout... 
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NA·E SOKOLOVNA - PROMùNY V âASE
• Historie tohoto objektu je spjata se Ïivotem Jana Zelenky Hajské-

ho - aktivního propagátora sokolsk˘ch idejí, kter˘ byl velmi aktiv-
ním starostou TJ Sokol Háj a pozdûji i sokolské Ïupy Kru‰nohor-
ské-KukaÀovy. Zejména jeho zásluhou bylo, Ïe byl objekt soko-
lovny získán a opraven a zásluhou dal‰ích generací místních so-
kolÛ zase, Ïe se dochovala a také Ïe se podafiilo najít shodu, aby
mohla b˘t v roce 2014 âeskou obcí sokolskou darována Obci Háj
u Duchcova. Souãasné zastupitelstvo dokázalo nalézt shodu
a ustoupilo od plánÛ pfiedchozích zastupitelÛ - pfiemûnit budovu na
sociální bydlení. Rozhodlo tedy o vyuÏití objektu k jeho pÛvodnímu
úãelu, pro spoleãenské setkávání se obãanÛ. 

• Rekonstrukce ãásti objektu zapoãala v roce 2020-21: v˘mûnou
stfie‰ní krytiny; úpravou fasády na ãásti objektu v˘mûnou oken,
rozvodÛ vody plynu i elektfiiny, celkovou rekonstrukcí vnitfiních pro-
stor restaurace i pfiilehlého sociálního zázemí. Ve stejném období
probûhla také ãásteãná oprava taneãního sálu.  

• V souãasné dobû je dokonãována úprava okolního prostranství,
a to její 1. etapa, na kterou jsme získali dotaci ve v˘‰i 2.8 mil Kã.
Po jejím dokonãení bude mít i okolí objektu dÛstojnou podobu
a bude slouÏit jako jakási náves - centrum obce, které nám zatím
chybí. Druhá, navazující etapa pak propojí prostranství s okolními
cestiãkami a stezkami. Dojde také k rozmístûní laviãek, dal‰ího
mobiliáfie a herních prvkÛ pro dûti. 

• Souãasnû s úpravou okolního vefiejného prostranství jiÏ bylo (rov-
nûÏ s vyuÏitím dotace) vybudováno multifunkãní hfii‰tû a zázemí
pro sportovce

OBJEKT V OBRAZECH:

KAPITOLY Z HISTORIE
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Ohlédnutí za prací KULTURNÍ KOMISE
Dobr˘ den, milí ãtenáfii, léto je za námi

a stejnû tak i první 4 roky na‰eho pÛsobení.
Na‰e ãinnost nás od samého zaãátku baví,
naplÀuje a troufám si fiíci, Ïe je to na na‰ich
akcích vidût. SnaÏíme se o zachovávání tra-
diãních, ale vym˘‰líme a pfiipravujeme
i nové. Nejvût‰í odmûnou za na‰i odvede-
nou práci je pro nás velká náv‰tûvnost a vi-
ditelná spokojenost v tváfiích nejen dûtí.

Na samém zaãátku na‰eho pÛsobení
jsme vlastnû ani netu‰ily, co v‰echno nás
ãeká a s ãím v‰ím si budeme muset poradit.
Cítily jsme oãekávání vefiejnosti a také vel-
kou zodpovûdnost. Díky pomoci pana Stola-
fie, úfiednic obecního úfiadu a podpofie paní
starostky, jsme se s tím myslím popraly sta-
teãnû. Zaãaly se rychle rozkoukávat, pfiipra-
vovat a pracovat. Jediné, co nikdo z nás,
myslím tím opravdu nikdo, neãekal, byl ko-
ronavir a následující vládní opatfiení zne-
moÏÀující konání vefiejn˘ch akcí. Na‰e Ïivo-
ty, vãetnû toho kulturního, ovlivnil a pozna-
menal velmi. V úpln˘ch zaãátcích jsme byly
vydû‰eny, protoÏe na‰e kulturní plány se
nám hroutily pfiímo pod rukama. Musely
jsme ale jednat. Nechtûly jsme se smífiit
s tím, Ïe bychom byli úplnû bez sociálních
kontaktÛ, bez zábavy a vlastnû bez v‰eho
toho, na co jsme byli v‰ichni zvyklí. Jsem
opravdu py‰ná na to, Ïe jsme vymyslely, tzv.
jízdy obcí Divadla Petra Stolafie a zaãaly po-
fiádat kulturu alespoÀ touto cestou. Vûdûly
jsme totiÏ, Ïe i oni se pot˘kají s existenãními
problémy z dÛvodu nemoÏnosti pracovat.
A tak jsme zaãaly vym˘‰let, jakou podobu
by mohly jízdy mít, jak zapojíme obyvatele
a jak budeme na‰e dûti odmûÀovat. Byli
jsme opravdu prÛkopníci „pouliãní bezkon-
taktní“ zábavy a po na‰em vzoru se zaãaly
„opiãit“ i ostatní obce a mûsta.

Na‰im pfiípravám a zaji‰Èování ve‰kerého
kulturního dûní v obci velice pomohla rekon-
strukce Sokolovny a jejího sálu. Do té doby

totiÏ obec nedisponovala Ïádn˘m vhodn˘m
prostorem pro pofiádání kulturních a spole-
ãensk˘ch akcí. Jsme moc rády, Ïe se rekon-
strukce v tak krátké dobû podafiila a máme
koneãnû vhodné zázemí pro setkávání lidí!

Pojìme si tedy ty nejv˘znamnûj‰í kulturní
akce chronologicky (od poãátku na‰eho pÛ-
sobení) pfiipomenout:
■  ROK 2018:
• Halloween 2018
• ... a Vánoce jsou v Háji - svafiák v hrneãku

se znakem Háje
• Betlémské svûtlo
■  ROK 2019:
• Masopust - zabijaãkové hody
• Ukliìme âesko
• Pálení ãarodûjnic
• Wandertag Kreischa
• Vítání obãánkÛ
• Hájské slavnosti a dûtsk˘ den v duchu

století páry
• Letní kino - 2x promítání
• Halloween
• Vánoãní trhy v Seiffen
• ... a Vánoce jsou v Háji - poprvé i v Do-

maslavicích
• Betlémské svûtlo
■  ROK 2020: rok s koronavirem
• Pálení vánoãních stromkÛ
• Masopust
• Ukliìme âesko
• ... ‰ije celé âesko - rou‰ky
• Pálení ãarodûjnic - jízda obcí a soutûÏ na FB
• Velikonoãní balíãky pro na‰e seniory
• Májová jízda obcí
• Den dûtí - dárkové balíãky pro dûti a sou-

tûÏ na FB
• Letní kino - 3x promítání
• Halloween - jízda obcí a soutûÏ d˘Àování

na FB
• ...a Vánoce jsou v Háji - online vysílání
■  ROK 2021: stále v reÏimu omezeních
• Bezkontaktní Masopust na koleãkách

• Bezkontaktní Ukliìme âesko
• Hon na âarodûjnice - stezka z Hrobu do

Háje
• Dûtsk˘ den - stezka „po kohoutích sto-

pách“
• Letní kino
• Vítání obãánkÛ
• Wandertag s Kreischou
• Kytarov˘ veãer v Sokolovnû
• Dámské odpoledne v Sokolovnû
• Halloween
• Betlémské svûtlo v Sokolovnû
• Mikulá‰ská jízda obcí
• Vánoãní strom u Sokolovny
■  ROK 2022:
• Pálení vánoãních stromÛ
• Masopust - dvû trasy
• Dámské odpoledne
• Ukliìme âesko
• Pálení ãarodûjnic
• Wandertag s Kreischou
• Tancovaãka v Sokolovnû
• Oslavy J.Z.Hájského
• Hájské slavnosti a dûtsk˘ den

Mimo tyto jsme pofiádaly i fiadu dal‰ích -
napfi.: drakiádu, sázení stromeãkÛ pro nové
obãánky, 30.let v˘roãí Sametové revoluce,
památn˘ Den sokolstva... Náplní na‰í ãin-
nosti není jen, jak by se mohlo zdát, vym˘‰-
lení a zafiizování kulturních akcí... ale také
napfi.:

Pfiispívání do Hájského kohouta - pí‰eme
ãlánky, dotazník, omalovánku, kfiíÏovku ...

Vytváfiení plakátÛ - pfiipravujeme texty,
nûkteré plakáty kreslíme

Pfiíprava a v˘roba dekorací na na‰e akce
- napfi. Originální odmûny (krvavé ruce ...)

Dekorování obce - ãarodûjnice, sudy ...
Úãast na v‰ech dal‰ích spoleãensk˘ch

akcí - pietní akty, v˘roãí ...
Na‰í hlavní snahou je pfiipravit akce tak,

aby byly osloveny a uspokojeny v‰echny vû-
kové kategorie i pfies to, Ïe si myslíme, Ïe
nejvíce soustfieìovat bychom se musíme na
na‰e nejmen‰í. Myslíme si, Ïe nejdÛleÏitûj‰í
je (kromû zábavy) pfiedávat a zachovávat
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ROZLOUâENÍ S PRÁZDNINAMI
bylo poslední kulturnû - spoleãenskou akcí leto‰ního léta. Program

byl pfiipraven pro dûti a mládeÏ a ujala se jej opût divadelní skupina
Patra Stolafie: DIVADLO V PYTLI. Hosty (na pfiání, protoÏe se velmi
líbili v rámci programu oslav dne dûtí) byla v rytmu exotiky tanãící ão-
koládová Mailyn a krásnû zpívající Matûj Koudelka s Luckou.

PfiestoÏe se tentokrát teenagefii drÏeli spí‰e vpovzdálí a pfiihlíÏejí-
cí publiku chybûli tanãící a zpívající odváÏlivci, akce se povedla. Ze-
jména rodiãÛ s dítky v koãárku bylo nemálo... ‰koda jen, Ïe v publi-
ku pfieváÏili pfiespolní nad místními.

Fotky z této akce pro vás pfiipravila Haniãka Pfienosilová a v‰ech-
ny lze shlédnout na webu obce.

Pokud v‰e vyjde, sejdeme se (moÏná se‰li jsme se) v záfií je‰tû
na letos jediném venkovním promítání...                                   I.P.

tímto zpÛsobem tradice, zvyky a v neposlední fiadû v mládeÏi pû-
stovat lásku a vztah ke kultufie v rÛzn˘ch podobách (divadlo, soutû-
Ïe, v˘lety, pfiedná‰ky, koncerty, kino ...).

Nedílnou souãástí na‰eho plánování v‰ak je a vÏdy byla ekono-
mická stránka vûci. VÏdy se snaÏíme o efektivní a ‰etrné fie‰ení.
Proto spoustu vûcí dûláme vlastními silami (vyrábíme vlastní - od-
mûny, dárky, nakupujeme pfiedem v akcích a slevách). Obzvlá‰tû
v dne‰ní dobû je nutné mít toto na pamûti. I pfies to, Ïe se snaÏíme
vnímat svût pozitivnû a nemalovat ãerta na zeì, domníváme se, Ïe
i na‰i obec a kulturu v ní, budou souãasné ceny energií jistojistû
ovlivÀovat. Myslíme si, Ïe se budeme muset, stejnû jako v‰ichni,
uskromnit. Jako pfiíklad bych uvedla konání akcí v na‰í Sokolovnû,
potaÏmo vytápûní sálu...Vûfiíme, Ïe i toto období se nám podafií ús-
pû‰nû, nejen pro na‰i kulturu, pfiekonat a budeme si moci uÏívat tak,
jak jsme byli zvyklí.

Tû‰íme se na dal‰í setkávání a budeme rády za podnûty pro zlep-
‰ení na‰í práce. Jsme otevfieny diskuzi a spolupráci. Jak jsme jiÏ nû-
kolikrát zmiÀovaly a psaly - budeme rády, pokud se i nûktefií z vás
budou chtít spolupodílet na chodu kultury v na‰í obci.

Závûrem za práci, kterou odvedly DùKUJI v‰em ostatním ãlen-
kám kulturní komise, jmenovitû: Pétû Spûváãkové, Lucce Kohouto-
vé, T˘nû Spûváãkové, Helãe Îejdlíkové, Gabãe Hadrbolcové
a Monãe Procházkové!                                   LUCKA JIRÁKOVÁ
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A uÏ je tu opût záfií
Záfií je opût tady a my ve ‰kolce opût pfiivítáme nové dûtiãky. Po

dobu prázdnin jsme pfiipravovali ‰kolku na jejich pfiivítání. Musí se
um˘t, pfiebrat a vytfiídit hraãky a stavebnice. Také v‰echny pomÛcky
jako jsou obrázky, skládaãky, kníÏky, v˘tvarn˘ materiál a spoustu
dal‰ích potfiebn˘ch vûcí se musí sloÏit, pfiebrat a dát na své místo.
Postupnû se vyzdobí celá ‰kolka a pak uÏ je ãas pfiivítat nové, ale
i stávající kamarády. Prvního záfií, tento den, jsme v‰ichni v oãeká-
vání, zda se dûtem a jejich rodiãÛm na‰e ‰kolka bude líbit a budou
sem rádi chodit.

Pojìme se vrátit je‰tû do doby pfied prázdninami. Byla by ‰koda,
abychom si nezavzpomínaly na na‰e v˘lety, Hájské slavnosti,
a hlavnû rozlouãení s pfied‰koláky. Ale zaãnûme od zaãátku...

Po dvou letech jsme mûli moÏnost opût s dûtmi vystoupit na Háj-
sk˘ch slavnostech. Nacviãovali jsme pilnû se v‰emi dûtiãkami. Ten-
tokrát jsme si na tuto slavnosti pfiipravili pásmo lidov˘ch písniãek
a velké dûti ukázaly, Ïe ani westernov˘ taneãek pro nû není nic tûÏ-
kého. Dûti vystoupení zvládly na jedniãku, také byly odmûnûny ba-
líãkem se sladkostmi.

Dal‰í akcí, na kterou jsme se tû‰ili, byl VANDR. UÏ v loni dûti uká-
zaly, Ïe pro nû chÛze na del‰í procházku (traÈ) není vÛbec Ïádn˘
problém. Letos jsme zvolili stejnou trasu. Hvûzdiãky zavítaly do La-
nového centra v Oseku.

A Sluníãka zase na farmu Sedlár do Domaslavic. Nejprve jsme se
zastavili na návsi v Domaslavicích, kde si dûti daly malou svaãinku,
pohrály si na prÛlezkách a pak uÏ jsme vyrazili za zvífiátky. S Mar-
kétkou jsme pro‰li farmu. Dûti se seznámily se zvífiátky, které na
farmû chovají, mohly si je pohladit, pochovat. Koníka Cipíska mohly
dûti i vykartáãovat. Markétka nám o kaÏdém zvífiátku vyprávûla
spoustu zajímavostí. KaÏd˘ v batÛÏku zvífiátkÛm pfiinesl nûco malé-
ho na zub - jablíãko, tvrd˘ chléb, mrkviãku, tak mohly nakrmit i kozy.
Bylo to krásné dopoledne. Je‰tû jednou dûkujeme.

To Hvûzdiãky, na pfiání dûtí, vyrazily do lanového centra v Oseku,
kde si dokazovaly svoji odvahu a stateãnost v korunách stromÛ.
Trochu se nám v‰em z té v˘‰ky tajil dech, ale co by to bylo za zá-
bavu, kdybychom nepfiekonali sami sebe.

Na konci ãervna jsme se louãili s pfied‰koláky. Kdo na na‰i za-
hradní slavnosti pfii‰el v námofinickém nebo pirátském pfievleku mûl
vstup voln˘, ostatní samozfiejmû také. V‰ichni jsme se na tento den
moc tû‰ili a zároveÀ nám bylo smutno, Ïe se musíme rozlouãit s dal-
‰ími dûtmi, které nám pfiirostly k srdci a jsou odhodlané jít dál Ïivo-
tem. Letos bylo rozlouãení o to hezãí, Ïe jsme mohli pfiivítat mamin-
ky, tatínky, sourozence a prarodiãe, tetiãky a str˘ãky. Bylo nás na za-
hradû spousta. Tímto slavnostním odpolednem nás provázelo Diva-
dlo V pytli. Nejprve se Sluníãka a pak Hvûzdiãky pfiedstavili s krát-
k˘m pásmem písniãek a fiíkanek. Nesmûl chybût ani uÏ zmiÀovan˘
westernov˘ taneãek v podání na‰ich Hvûzdiãek. A pak uÏ pfii‰la ta
slavnostní chvíle - pasování pfied‰koláãkÛ. Bylo to krásné sluneãné
odpoledne, a pfiece zalité slziãkami - ‰tûstí a dojetí. Dûkujeme v‰em,
ktefií pfii‰li s námi v klidu posedût a podûlit se o své dojmy a pocity
a tuto chvíli s námi proÏívali.

Co ãeká nás ve ‰kolce na podzim?
Pfiivítat nové kamarády, seznámit je s nov˘m prostfiedím, nov˘mi

lidmi. Nauãit je zdánlivû jednoduché vûci, jako jsou poznat si a za-

PODùKOVÁNÍ ZAMùSTNANCÒM  MATE¤SKÉ ·KOLY V HÁJI:
ManÏelé Endr‰tovi poÏádali o zvefiejnûní svého podûkování jiÏ

v pfiedchozím vydání HK, k ãemuÏ bohuÏel nedo‰lo... Tímto se
pokou‰íme nedorozumûní napravit, a je‰tû jednou se jim omlou-
váme.                                                                 Irena Pipi‰ková

pamatovat svou znaãku, u kterého stoleãku sedí v jídelnû, uklízet si
hraãky, odná‰et si po sobû nádobí, obouvat si správnû boty a baã-
kÛrky, oblékat a skládat si vûci. Vûdût, Ïe jsme v‰ichni kamarádi,
ktefií si pomáhají a mají se rádi.

Dûti, které ode‰ly do Hvûzdiãek ãeká pfiíprava na ‰kolu, poãítání,
poznávání písmenek, hláskování, vyprávûní pfiíbûhÛ, umût logicky
uvaÏovat.

A samozfiejmû nás v‰echny ãeká spoustu v˘tvarn˘ch prací, nau-
ãíme se krásné písniãky, fiíkanky, hry a budeme mít stále hodnû po-
hybu, jak v tûlocviãnû, na zahradû, tak i na procházkách, které
máme v‰ichni tak rádi.                              Kolektiv matefiské ‰koly
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Hasiãi z Háje se pfiipravují - a na co?
V minul˘ch ãíslech HK bylo zvykem hodnotit ãinnost Sboru dob-

rovoln˘ch hasiãÛ Háj u Duchcova v uplynulém období. To nás ãeká
i nyní, ale aÏ v druhé ãásti tohoto ãlánku. Nejprve bychom se rádi
zamûfiili na dvû velmi dÛleÏité události, které se blíÏí. První z nich je
vyhlá‰ení finalistÛ celorepublikové Ankety dobrovolní hasiãi roku
2022. Odborná porota 15. záfií zvefiejní finalisty, ktefií se u vefiejnos-
ti prostfiednictvím hlasování budou ucházet o titul nejlep‰í sbor dob-
rovoln˘ch hasiãÛ a o velkou finanãní odmûnu. Ná‰ sbor se do le-
to‰ního roãníku opût pfiihlásil a mÛÏeme jen doufat, Ïe nás porota
vybere do finále. Pokud k tomu dojde, tak BUDEME POT¤EBOVAT
VÁS! Budeme potfiebovat Va‰e hlasy, které budete moci zaslat pro-
stfiednictvím sms zprávy ãi pfies webov˘ formuláfi. A budeme potfie-
bovat hodnû hlasÛ. S Va‰í pomocí jsme minul˘ rok získali druhé
místo. S Va‰í pomocí, bychom rádi letos (pokud se dostaneme do fi-
nále!) vyhráli to první místo. V pfiípadû na‰eho postupu do finále Vás
urãitû budeme informovat o hlasování - pfies lísteãky, letáãky, na FB.

Druhá událost, která nás ãeká, je na‰e dobroãinná akce Hraãky
pomáhají aneb Pfiíbûh hraãek. Mimochodem právû s touto akcí
jsme pfiihlá‰eni do ADHR 2022. V minulém roce se nám podafiilo na
této akci vybrat neuvûfiiteln˘ch 63.217 Kã, které byly následnû pfie-
dány chlapeãkovi z teplického okresu, kter˘ trpní nemocí mot˘lích
kfiídel. I letos je my‰lenka stejná: vybrat od lidí nepotfiebné a nepo-
‰kozené hraãky (coÏ bude probíhat v termínu od 14. do 18. listopa-
du vÏdy od 16ti do 19ti hodin u poÏární zbrojnice v Háji u Duchco-
va). Tyto hraãky bude poté moÏné 19. listopadu 2022 od 10ti do 16ti
hodin v Sokolovnû zakoupit za symbolické ceny. Hraãky si mÛÏou
lidé koupit pro sebe, mÛÏou je zakoupit pro dûti do azylov˘ch domÛ
a rovnou je tam zanechat. I letos bude vybraná ãástka pouÏita, aby
pomohla váÏnû nemocn˘m dûtem. A hraãky, které zbydou, budou
nabídnuty do matefisk˘ch ‰kolek apod. PomÛÏete nám letos získat
je‰tû vût‰í ãástku?

A nyní se mÛÏeme dostat k hodnocení na‰í ãinnosti za uplynulé
léto. Pfies prázdniny se kolektiv mlad˘ch hasiãÛ nescházel. Posled-

ní velkou akcí byl Noãní Kohout, kter˘ se v na‰í obci pofiádal 25.
ãervna 2022. Jedná se o soutûÏ pro mladé hasiãe v noãních poÏár-
ních útocích a zároveÀ je to takové rozlouãení pfied prázdninami.
Letos se uskuteãnil oficiální 2. roãník a bylo to fantastické! Atmosfé-
ra skvûlá, v˘kony strhující. DùKUJEME: v‰em fanou‰kÛm, divákÛm
za super atmosféru; v‰em soutûÏním t˘mÛm; obci Háj u Duchcova
za poskytnutou dotaci ve v˘‰i 15.000 Kã; údrÏbû obce Háj u Duch-
cova za dodání rÛzného vybavení; a v‰em rozhodãím a pomocníkÛm
z Háje, ktefií akci pfiipravovali a pomáhali ji zrealizovat. 

Pokud jde o dal‰í ãinnosti, tak velmi aktivní je na‰e druÏstvo, které
se úãastní seriálového závodu Tohatsu fire cup 2022. Jsme rádi, Ïe
i pfies probíhající dovolené se podafiilo zúãastnit obou prázdninov˘ch
závodÛ. Dokázali jsme to díky velké zásobû závodníkÛ a nad‰encÛ.
Snad to vydrÏí i do dal‰ích let a závodÛ. V souãasné dobû oÏívá
druÏstvo Ïen, které je stále otevfiené pro dal‰í zájemkynû. Pfiijìte
mezi nás! 

Dal‰í událostí, která zasáhla do ãinnosti nejen na‰eho sboru, ale
do ãinnosti sborÛ a jednotek po celé republice, byl poÏár NP âeské
·v˘carsko ve Hfiensku. Ná‰ sbor ve spolupráci s dal‰ími partnery
uspofiádal sbírku potravin a drobného lékafiského materiálu pro za-
sahující hasiãe. Tato organizovaná pomoc byla dle dohody odveze-
na na správu NP. Jsme rádi, Ïe i obyvatelé na‰í obce mohli pro-
stfiednictvím na‰eho sboru pomoci. Konkrétní pomocí pfii likvidaci
poÏáru byla pozdûji také úãast JSDH Háj u Duchcova (zfiizována
obcí). Ve dnech 4. a 5. srpna dva ãlenové této jednotky na místû po-
máhali s ãerpáním vody pro pfiistavûné cisterny (na zásah vyjel DA).
6. srpna byla tato pomoc roz‰ífiena o dal‰í dva ãleny (celkem ten den
tedy ãtyfii, nasazen DA i Tatra). 
MUÎI A ÎENY - TFC - závody v klasick˘ch poÏárních útocích
■ 16. ãervence Horní PodluÏí - Háj 10. místo z celkov˘ch 14ti druÏ-
stev s ãasem 46,57
■ 20. srpna Jirkov - Háj neplatn˘ pokus (pfie‰lápnutí ãáry)
KOLEKTIV MLAD¯CH HASIâÒ
■ 13. ãervna Srbice - poÏární útok - kategorie mlad‰ích ÏákÛ (cel-
kem 13 druÏstev): 2. místo Háj, 12. místo Háj
■ 20. ãervna Bílina - brann˘ bûh (kategorie mlad‰ích ÏákÛ celkem
7 druÏstev) - 5. místo Háj. Na‰e závodnice Klárka Kubiãková ov‰em
doplnila druÏstvo z Bíliny, se kter˘m skonãila na 1. místû.
■ 25. ãervna Háj - poÏární útok Noãní Kohout - kategorie mlad‰ích
ÏákÛ (celkem 5 druÏstev): 1. místo Háj ãervené druÏstvo, 5. místo
Háj modré druÏstvo; finále o Noãního Kohouta (celkem 8 druÏstev)
1. místo Háj A dospûláci, 5. místo Háj mlad‰í ãervené druÏstvo, 8.
místo Háj B dospûláci. Jakub ·imek, SDH Háj u Duchcova 
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T. J. Sokol Háj - fotbalov˘ oddíl
Na‰emu oddílu se v leto‰ní sezónû podafiilo doplnit kádr o „mla-

dou“ krev, a tak by nemûl b˘t problém se soupiskou proto, abychom
mohli odehrát zápasy v plné sestavû. Stále chybí fotbalové zázemí
v podobû kabin, které sice v souãasné dobû jiÏ stojí, ale chybí vnitfi-
ní vybavení. A tak budeme muset je‰tû na úvodní domácí zápas, vy-
uÏít zázemí hfii‰tû v Oseku. Potom bychom mûli hrát jiÏ v domácím
prostfiedí. TakÏe si nezapomeÀte vystfiihnout rozpis zápasÛ a pfiijìte
nás podpofiit.

Dále jsme rádi, Ïe se Jakubu Spûváãkovi podafiilo opût nastarto-
vat mládeÏnick˘ oddíl. A tak pfiesto, Ïe jsme jen vesnice, mÛÏeme
pofiád fiíkat, Ïe fotbal u nás je‰tû Ïije.               Václav Moldavãuk
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TURISTÉ Z KREISCHY
Jako kaÏdoroãnû k nám i letos pfiijedou TURISTÉ Z KREISCHY
a v sobotu 24. záfií se vydáme na spoleãn˘ v˘let 

Tentokrát budeme poznávat okolí zámku JEZE¤Í, a tak mottem
spoleãnû stráveného dne bude „Po stopách, které zanechala tûÏba
uhlí v na‰em kraji“. 

Kromû impozantní vyhlídky ze zámecké zahrady i vyhlídkové vûÏe
zámku usly‰íme nûco o pohnuté historii památky a také plánech do
budoucna. Putovat budeme i do jedné z pfiilehl˘ch vísek, která byla
(a moÏná stále je) stejnû jako na‰e obec ohroÏena tûÏbou uhlí. 

Turistickou ãást dne zakonãíme jako obvykle spoleãn˘m obãer-
stvením, posezením i dvojjazyãnou zábavou v Sokolovnû.  Vûfiím, Ïe
se jako jiÏ tradiãnû i leto‰ní spoleãná akce vyvede a na‰im pfiátelÛm
z Kreischy oplatíme jejich pohostinnost z kvûtna leto‰ního roku. I.P.

Spoleãenská kronika

âERVENEC 
Krista Zeidlerová
Jifií Vanûk 
Erika Makoviãková 
Zdenûk ·ebesta 
Vladimír Míka 
Jaroslav Pfiibyl 

SRPEN 
Romana Mare‰ová 

Diana Koãová 
Kvûtu‰e ·kopková 
Jaroslava Lewkowiczová
Karol Jurãa 

ZÁ¤Í 
Jifií Sadílek 
Jifiina Bfieãková 
Vlastimil ·mejkal 
Marta Pokorná

Dne 15. 9. se od 14ti hod uskuteãní na prostranství pfied
Sokolovnou VÍTÁNÍ OBâÁNKÒ. Pfiítomné potû‰í vystoupení
dítek z na‰í matefiské ‰kolky.

Velká gratulace patfií na‰im spoluobãanÛm, ktefií v leto‰ním
roce oslavili nebo je‰tû oslaví v˘znamné kulaté nebo pÛlku-
laté v˘roãí:

Obecní zpravodaj vydává Obec Háj u Duchcova, Kubátova 155, 417 22 Háj u Duchcova • IâO:
00266302 • Vychází zpravidla ãtvrtletnû • Náklad vydání 550 ks • Pro obãany obce v˘tisk zdarma

• Kontakt: www.ouhaj.cz • Telefonní ãíslo: +420 417 837 248 • Texty pfiispûvatelÛ redakãní rada jazykovû neupravuje. • Uzávûrka pfií‰-
tího ãísla je 1. 12. 2022                       Evidenãní ãíslo MK âR E 19861
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1. Málo kulturních a spoleãensk˘ch akcí v obci. Z dÛvodu
dvoulet˘ch covidov˘ch omezení a rekonstrukce areálu
sokolovny se akce uskuteãÀovaly zfiídka. To dá pfieci
rozum. I pfiesto si myslím, Ïe kulturních setkání bylo dost
a vydafiila se. Po dokonãení areálu a zprovoznûní soko-
lovny se kultura opût rozbûhla. Jen podot˘kám, Ïe od ná-
jemce restaurace v sokolovnû jsem ãekal vût‰í iniciativu
ve vyuÏití potenciálu prostor hospody, popfi. i sálu. 

2. Malá podpora organizací v obci. V obci máme dvû orga-
nizace: Sokol (kopaná, turisti a nohejbal) a Sbor dobro-
voln˘ch hasiãÛ. Obû jsou podporovány z obecní poklad-
ny. Je‰tû se nestalo, Ïe by dotace nestaãila na chod So-
kola, spí‰e se kaÏd˘ rok nûjaká ãást dotací vrací z dÛvo-
du nespotfiebování. Zásahové jednotce hasiãÛ je vÏdy
vyhovûno v nákupu spotfiebního materiálu, obleãení, vy-
bavení (tatrovka, dodávka), dále obec hradí i nutné opra-
vy. Za poslední ãtyfii roky bylo z obecní pokladny vypla-
ceno hasiãÛm více neÏ za dvanáct let pfiedtím. Pfii po-
slední kontrole na jafie, u které jsem byl pfiítomen, nám
kontrolofii vyt˘kali vûci, které by mûly b˘t standardnû
v pofiádku u kaÏdé organizace, kde dbají na bezpeãnost
lidí. Háj‰tí hasiãi v‰ak nemûli v pofiádku ani elementární
záleÏitosti. KdyÏ se kontrolor zeptal, co na to jako mís-
tostarosta obce fiíkám, byl jsem ãerven˘ aÏ na zadní ãásti
tûla. Také sportovní ãásti hasiãÛ, ktefií Ïádají dotace na
pofiádání závodÛ a soustfiedûní ãi vybavení, je vyhovûno.
Po realizaci oprav bytové ãásti sokolovny vznikne záze-
mí pro dal‰í spolky v na‰í obci. 

3. Laviãky v obci (nádraÏí, Kubátova, Zelenkova, Ke KníÏá-
ku, Lesní stezka, Domaslavice). KdyÏ mi lidé fiíkali, jak
zastupitel Jakub ·imek napsal, kolik by se dalo vybu-
dovat laviãek na odpoãinek a kde, trochu mû to zasko-
ãilo. Vzpomenu si na pana Smutného, kter˘ po dobu
osmi let, kdy byl v zastupitelstvu, Ïádal o vybudování la-
viãek v Kubátovû ulici, bylo mu fieãeno b˘val˘m staros-
tou Karlem Dra‰nerem, Ïe chodník je úzk˘ a pás podle
silnice nebezpeãn˘, Ïe v Zelenkovû ulici jsou obecní po-
zemky jenom chodníky. Z toho vypl˘vá, Ïe laviãky se
dají instalovat jen na obecních pozemcích. Nevím, jestli
kolega ·imek toto konzultoval s panem Dra‰nerem,
nebo to byl pouze v˘kfiik do tmy ve stylu „slibem neza-
rmoutí‰“. 

4. Dûtské hfii‰tû. Pokud jde o oplocení a opravu laviãek, tak
je pravda, Ïe se to dá opravit vlastními silami, ale bohu-
Ïel údrÏba nestíhá a dal‰í pracovníci se do údrÏby obce
nehrnou, a co se t˘ká dal‰ích prvkÛ, o tom rozhoduje re-
vizor dûtsk˘ch hfii‰È (ano, i taková funkce v âesku exis-
tuje). Ten rozhodne, kdo co smí opravit nebo dodat. Co
se t˘ká pískovi‰tû, tak to je kapitola sama o sobû. Ze-
ptejte se pana Dra‰nera, co se musí v‰e okolo pískovi‰-
tû dûlat, pomalu to zamûstná jednoho ãlovûka, proto se
tomu obec vÏdy vyh˘bala.

5. Chodník na dolní nádraÏí a multifunkãní hfii‰tû. KdyÏ

nûkdo napí‰e ãtrnáct dní po zasedání zastupitelstva, kde
se rozhodne o stavbû chodníku na nádraÏí, Ïe se místo
pfiedraÏeného multifunkãního hfii‰tû mûl udûlat chodník
na nádraÏí, tak opravdu nevím, co si o tom mám myslet.
Po vyúãtování dotace se nám nové hfii‰tû bezkonkurenã-
nû vyplatí! Navíc vyjde levnûji, neÏ kolik nás zatím stálo
hfii‰tû dûtské (nic proti nûmu, podot˘kám!). Dneska kdyÏ
vidím, jak je hfii‰tû vyuÏíváno (dûti, dospûlí, kopaná, no-
hejbal), jsem hrd˘ na to, Ïe se nám ho podafiilo vybudo-
vat.      

6. Kde se stala chyba. Po vydatné boufice se na stránkách
StarostÛ objevila poznámka „Kde se stala chyba“ spoje-
ná s fotografií tekoucí vody okolo sokolovny. Tak taková
poznámka je zfiejmû projev nepozornosti bûhem vyuão-
vání fyziky ve ‰kole. Dne 27. 7. pfii‰la v 17 hodin boufika
a bûhem 30 minut napr‰elo 35 litrÛ vody na jeden metr
ãtvereãní. KaÏdému prÛmûrnû vzdûlanému ãlovûku
dojde, Ïe se voda nevsákne okamÏitû. Voda tekla okolo
sokolovny, ale do restaurace a sálu nenateklo... TakÏe ja-
kápak chyba?  Myslím, Ïe takové poznámky jsou zbyteã-
né a jenom popuzují lidi proti sobû.

V dne‰ním zastupitelstvu obce Háj u Duchcova mají Sta-
rostové a nezávislí ãtyfii zástupce. Prosím, zeptejte se jich,
co konkrétního za ãtyfileté období udûlali pro své obãany.
Tím nemyslím zvedání ruky pro/proti/zdrÏel se. Já si nemo-
hu vybavit nic, moÏná se m˘lím.

Co se nám spoleãnû s hnutím ·ance pro Háj povedlo vy-
budovat. Za na‰e SdruÏení nezávisl˘ch kandidátÛ musím
konstatovat, Ïe kromû propojení regionu cyklostezkami (ne-
byly vyhlá‰eny vhodné dotace), tak v‰e, co jsme slíbili
na‰im voliãÛm, jsme splnili. 

Shrnutí: 
1. Odkanalizování a poloÏení nového povrchu na Lesní

stezce. Na toto ãekali obãané cel˘ch 8 let. Zeptejte se,
proã tomu tak bylo pfiedchozího vedení obce.

2. Vybudování kulturního centra „Sokolovna“: nová stfiecha,
fasáda, odpady, topení, rozvody elektfiiny, cel˘ interiér
v restauraci, dokonãovací práce venkovních úprav, kabi-
ny pro kopanou, multifunkãní hfii‰tû.

3. Zastávkov˘ záliv na kfiiÏovatce v dolním Háji.
4. Budování chodníku na nádraÏí v dolním Háji. 
5. Stezka podél potoka od silnice 1. tfiídy aÏ k sokolovnû,

kde jsme se pot˘kali se stanovisky odboru Ïivotního pro-
stfiedí a LesÛ âR a se stíÏnostmi nûkter˘ch obãanÛ. Moc
dûkuji lidem, ktefií na tom pracovali zadarmo, sponzorÛm
a vedení obce. 

6. Nové osvûtlení v celé obci.
7. Nová stfiecha a elektroinstalace na ‰kolce.

·tefan Sedlár 

Reakce na facebookové pfiíspûvky místní 
organizace StarostÛ a nezávisl˘ch 

DOVOLUJI SI REAGOVAT NA NùKTERÉ INTERNETOVÉ P¤ÍSPùVKY HÁJSK¯CH STAROSTÒ 
A NEZÁVISL̄ CH, KTERÉ SE MNOU KONZULTUJÍ OBâANÉ NA·Í OBCE. 



22 / 2022 ● HÁJSK¯ KOHOUT



HÁJSK¯ KOHOUT  ● 23 / 2022



24 / 2022 ● HÁJSK¯ KOHOUT


